
Vanliga frågor och svar om Alternativ utbyggnadsmodell 
 

• Varför ställer kommunen så höga krav på de som vill bygga kommunalt VA i privat regi? 
o Kommunen har ett ansvar gentemot VA-kollektivet att anläggningen håller en viss kvalitet 
o VA-anläggningen behöver vara funktionell ur drifthänseende eftersom kommunen blir driftansvarig  
o Det ska finnas garantier för att fel i entreprenad och projektering kan åtgärdas utan extra kostnader 

 
• Vem avgör vilka fastigheter som behöver ingå? 

o Kommunens VA-teknikenhet, planeringsenhet och miljöenhet gör en samlad bedömning kring vilka 
fastigheter som behöver ingå i en eventuella VA-utbyggnad.   
   

• Hur lång tid räknar ni med att en sådan här utredning kommer att ta? 
o Beroende på områdets karaktär görs en bedömning kring handläggningstiden. En bedömning görs alltså 

från fall till fall, men handläggningen bedöms normalt inte ta längre tid än 8 veckor. Hanläggningstiden 
är beroende av hur komplett ansökan är.  
 

• Kan man under resans gång få besked om hur det går? 
o Du får besked via mail (alternativt brev) vid följande moment i processen: 

 Ansökan har inkommit till kommunen  
 Ansökan är under handläggning 
 Eventuellt behov av komplettering av ansökan   
 Kommunens beslut  

 
• När är det dags att bilda en förening/samfällighet eller liknande? 

o Efter kommunens beslut om att alternativ utbyggnadsmodell för VA kan användas i ert område 
 

• Vad gör man om en eller flera fastighetsägare inte vill vara med? 
o Det är upp till fastighetsägarna i området att komma överens i frågan. Modellen förutsätter att alla inom 

ert område är överens. 
 

• Kostar det något att ansöka? 
o Nej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


